
Protokół Nr V/2007
z obrad V zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz

w dniu 28 lutego 2007r.

Obrady V zwyczajnej sesji Rady Gminy Przywidz otworzyła Pani Krystyna Podgórska – 
Przewodnicząca Rady Gminy, witając gości, radnych, sołtysów, Wójta i pracowników Urzędu 
oraz przybyłych na sesję mieszkańców.
Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdziła prawomocność obrad.
Na stan 15 radnych, obecnych było 14
Radny Dariusz Stasiak – nieobecny.
Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła porządek obrad:
Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Sprawy regulaminowe:

a) zatwierdzenie porządku obrad.
b) przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.

3. Informacja  Wójta  Gminy Przywidz  z  działalności  i  realizacji  podjętych  uchwał  w 
okresie międzysesyjnym.

4. Interpelacje radnych.
5. Budżet Gminy Przywidz na 2007 rok- referuje Skarbnik Gminy

a) opinia o projekcie budżetu gminy Przywidz na 2007 rok składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku – przedstawia Przewodniczący 
Rady Gminy

b) opinie stałych komisji Rady Gminy – referują Przewodniczący Komisji
c) stanowisko Wójta Gminy w sprawie opinii komisji
d) dyskusja
e) głosowanie nad uchwałą budżetową.

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:
a) w sprawie zatwierdzenia Statutu Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej,
b) w sprawie uchylenia uchwały Nr XXV/153/97 Rady Gminy Przywidz z dnia 

14 sierpnia 1997r. w sprawie powołania Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych,

c) w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2007

d) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
lata 2007-2010,

e) w  sprawie:  Regulaminu  określającego  wysokość  stawek  i  szczegółowe 
warunki  przyznawania  nauczycielom  szkół  prowadzonych  przez  Gminę 
Przywidz dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 
pracy oraz wysokość i warunki wypłacania innych składników wynagrodzenia 
wynikających  za  stosunku  pracy,  szczegółowy  sposób  obliczania 
wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowo i godziny doraźnych zastępstw, a 
także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz szczegółowe 
zasady jego przyznawania i wypłacania.

f) w  sprawie  Programu  Współpracy  Gminy  Przywidz  na  rok  2007  z 
organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego,

g) w sprawie zmiany „Regulaminu utrzymania czystości i  porządku na terenie 
Gminy Przywidz.”



h) w  sprawie  zaopiniowania  projektu  planu  aglomeracji  wiejskiej  Gminy 
Przywidz.

i) w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Przywidz w sprawie wprowadzenia 
opłaty administracyjnej za niektóre czynności urzędowe w Gminie Przywidz.

j) w  sprawie  ustalenia  wysokości  stawek  opłaty  za  zajęcie  1  metra2  pasa 
drogowego dróg gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Przywidz

k) w sprawie  wzniesienia  w  Przywidzu  pomnika  dla  uczczenia  walczących  o 
wolność mieszkańców Przywidza i okolicznych miejscowości.

l) w sprawie ustalenia uprawnień dla Przewodniczącego Rady Gminy Przywidz 
do  czynności  w  sprawach  z  zakresu  prawa  pracy  wobec  Wójta  Gminy 
Przywidz.

7. Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz.
8. Wnioski i oświadczenia radnych.
9. Zakończenie obrad.

Na  wniosek  Pani  Wójt,  Przewodnicząca  Rady  Gminy  proponuje  wniesienie  do  porządku 
obrad 3 zmian:
1)w punkcie 5b-uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w 
sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu oraz prognozie kształtowania się 
długu publicznego Gminy Przywidz.
Kolejno punkt 5b z porządku obrad jest punktem 5c itd.
 Pani Krystyna Podgórska – zapytała radnych czy akceptują w/w zmianę w porządku obrad?
Radni jednogłośnie przyjęli w/w zmianę.
2) podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania umowy ustanawiającej użytkowanie wieczyste na 
rzecz Spółdzielni Mleczarskiej „Maćkowy” w Gdańsku oraz odpłatnego nabycia budynku po 
byłej  zlewni mleka położonego we wsi  Klonowo Górne,  obręb Michalin na rzecz Gminy 
Przywidz – w punkcie 5 ł
Pani Krystyna Podgórska – czy Państwo radni wyrażają zgodę na w/w zmianę do porządku 
obrad?
Jednogłośnie radni przyjęli w/w zmianę do porządku obrad.
3) podjęcie uchwały w sprawie włączenia Gimnazjum im. Zawiszy Czarnego w Przywidzu do 
Zespołu Przedszkolno-Szkolnego im. Unii Europejskiej w Przywidzu i utworzenia Zespołu 
Szkół w Przywidzu- w punkcie 5 k
Pani Krystyna Podgórska – czy radni przyjmują w/w zmianę do porządku obrad? 
Głosowanie
Przy 13 głosach – za, przeciw – 1, radni przyjęli w/w propozycję do porządku obrad.
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła porządek obrad.

ad.2b Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca Rady Gminy – czy są uwagi do protokołu?
Uwag nie wniesiono.
Przy 14 glosach – za, radni przyjęli protokół z ostatniej sesji Rady Gminy Przywidz.

ad.3 Informacja Wójta Gminy Przywidz z działalności i realizacji podjętych uchwał w 
okresie międzysesyjnym – przedstawiła Pani Bożena Mielewczyk – Zawada – Wójt Gminy. ( 
w zał.)
Przewodnicząca Rady Gminy -  dodała, iż w związku z kończącą się kadencją sołtysów i rad 
sołeckich  wyraziła  wyrazy  wdzięczności  za  ich  wkład  i  zaangażowanie  na  rzecz  swego 
środowiska.



ad.4. Interpelacje radnych
Nie zgłoszono.

ad.5. Budżet Gminy Przywidz na 2007 rok – referuje Skarbnik Gminy.
Pani Maria Piotrowiak – przedstawiła projekt budżetu gminy Przywidz  ( w zał.)
Przedstawiła  planowane  dochody  i  wydatki  w  roku  2007,  plan  rocznych  zadań 
inwestycyjnych  oraz  omówiła  wieloletni  program  inwestycyjny  Gminy  Przywidz  na  lata 
2007-2009.
Następnie odczytała uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przywidz na rok 2007.

1. ustala się dochody budżetu gminy w wysokości – 13.144.451 zł
2. ustala się wydatki budżetu gminy w wysokości – 14.189.813 zł

ad.5.a Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała opinię o projekcie budżetu Gminy Przywidz 
na 2007 rok składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku . ( w zał.)

ad.5b  Pani  Maria  Piotrowiak  –  przedstawiła  uchwałę  Nr  11/III/2007 składu orzekającego 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Gdańsku  z  dnia  28.01.2007r.  w  sprawie  opinii  o 
możliwości  sfinansowania  deficytu  budżetu  oraz  prognozie  kształtowania  się  długu 
publicznego Gminy Przywidz. ( w zał.)

ad.5c opinie stałych komisji Rady Gminy – przedstawiają Przewodniczący Komisji.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – Pan Jerzy Jusiak – po ostatniej burzliwej kadencji, 
komisja stwierdziła, że nie będzie blokować budżetu. Dyskusje na posiedzeniu komisji były 
różne. Wójt ma wizję rozwoju gminy i pod tym kątem ustawia budżet. Liczymy na to, że 
Wójt będzie na tyle operatywna, że dochodów będziemy mieli więcej.
Komisja Gospodarcza przyjęła budżet gminy na 2007r. pozytywnie.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan Zdzisław Gackowski –  odczytał opinię Komisji 
Rewizyjnej dot. uchwały budżetowej na 2007 rok ( w zał.)
Komisja Rewizyjna zaakceptowała budżet gminy na 2007r. pozytywnie.

ad.5d- Pani Bożena Mielewczyk - Zawada – odczytała stanowisko Wójta Gminy w sprawie 
opinii komisji. ( w zał.)

ad.5e Dyskusja
Pani Krystyna Podgórska – zapytała czy ktoś z obecnych chce zabrać głos w sprawie budżetu 
gminy na 2007 rok.
Pytań nie zgłoszono.
ad.5f  –  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  poddała  pod  głosowanie  uchwałę  w  sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Przywidz na 2007r.
Przy 13 głosach – za, wstrzymujące – 1 głos, przeciw – 0 , Rada Gminy Przywidz przyjęła 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Przywidz na rok 2007. ( w zał. uchwała Nr 
V/34/2007).
ad.6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał:
a)w sprawie zatwierdzenia Statutu Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Przywidzu.
   Pani Małgorzata Necel-Gizowska – Radca Prawny –    wniosła auto poprawkę do podstawy 
prawnej, gdyż ukazała się ustawa o zakładach opieki zdrowotnej. W tej chwili w podstawie 
prawnej będzie art.39 ust.2… ( tekst jednolity Dz.U. Nr 14 poz.89 z 2007r. ) i  taką samą 
zmianę należy wprowadzić w art.2 statutu. Dodała, że auto poprawki  nie głosuje się.



Przewodnicząca  Rady Gminy  -   odczytała podstawę prawna uchwały oraz § 1 uchwały i 
zaproponowała zainteresowanym o zapoznanie się z treścią statutu. Komisje Rady zapoznały 
się  z  statutem GZOZ-u i  nie  wnosiły  uwag do treści.  A zatem,  jeśli  pozwolicie  Państwo 
pominę treść uchwały. Czy zgadzacie się Państwo?
Radni jednogłośnie przyjęli w/w propozycję.
Następnie Pani Krystyna Podgórska odczytała § 2i § 3 uchwały.
Zapytała, czy ktoś z radnych chciałby dodać coś do Statutu?
Uwag nie wniesiono.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o opinię komisji, do statutu.  
Przewodniczący  Komisji  Społecznej  –  Pan  Jerzy  Migas  –  komisja  zaakceptowała  statut 
GZOZ pozytywnie.
Pani Krystyna Podgórska -  kto jest za przyjęciem zaproponowanej uchwały?
Głosowanie
za-13
przeciw-0
wstrzymujące – 1
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr V/35/2007)

ad.6b. w sprawie uchylenia uchwały Nr XXV/153/97 Rady Gminy Przywidz z dnia 14 
sierpnia 1997r. w sprawie powołania Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych – odczytała Przewodnicząca Rady Gminy i zapytała, czy są uwagi do 
uchwały.
Uwag nie wniesiono.
Pan Jerzy Migas -  wyraził pozytywną opinię komisji społecznej do w/w uchwały.
Przystąpiono do głosowania
za-14, wstrzymujące -0, przeciw- 0
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/ w uchwałę ( w zał. 
uchwała Nr V/36/2007)

ad.6c – w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
problemów Alkoholowych na rok 2007. – przedstawiła Pani Krystyna Podgórska.
Przewodniczący Komisji Społecznej – wnosił poprawki komisji do w/w uchwały:
- strona 2 programu w punkcie 1, termin realizacji – zmiana zapisu na 2 razy w miesiącu,
 a jest 1 raz w tygodniu. Następnie na tej samej stronie skreślamy punkt 5. W celu IV 
wykreślamy ppkt 2.
Komisja po wniesieniu w/w poprawek, głosowała – za. 
Przewodnicząca Rady Gminy – zwróciła się z pytaniem – czy radni akceptują poprawki?
Jednogłośnie radni przyjęli w/w poprawki do uchwały.
Pani Krystyna Podgórska – otworzyła dyskusję nad programem.
Pytań nie wniesiono.
Przystąpiono do głosowania
za- 14, wstrzymujące – 0, przeciw – 0.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy podjęła w/w uchwałę . ( w zał. 
uchwała Nr V/37/2007).

ad.6d – w sprawie uchwalenia Gminnego programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
lata 2007-2010. –odczytała Pani Krystyna Podgórska.
Pan Jerzy Migas – wyraził pozytywną opinię komisji społecznej do w/w uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy -  otworzyła dyskusję nad programem.



Uwag nie wniesiono.
Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała, kto jest za przyjęciem zaproponowanej uchwały?
Głosowanie
za- 14, przeciw-0, wstrzymujące – 0
Przewodnicząca Rady Gminy – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr V/38/2007).

ad.6e w sprawie: Regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom szkół prowadzonych przez Gminę Przywidz dodatków: za 
wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki 
wypłacania innych składników wynagrodzenia wynikających za stosunku pracy, 
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowo i godziny 
doraźnych zastępstw, a także wysokość nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 
szczegółowe zasady jego przyznawania i wypłacania. – odczytała Przewodnicząca Rady 
Gminy podstawę prawną   § 2, § 3 i § 4 z uchwały. Dodała, że komisje wniosły poprawki do 
uchwały i poprosiła o ich przedstawienie.
Przewodniczący Komisji Społecznej – w § 1 w art.6  ppkt 3b jest zmiana procentu z 4% na 
5% _” 1. ustala się wysokość stawek dodatków funkcyjnych w określonych granicach… 3 b) 
– wychowawcy klasy 5% średniego wynagrodzenia stażysty, o którym mowa w art.30 ust.3 
Karty Nauczyciela”.
Pani Krystyna Podgórska – czy Państwo akceptujecie w/w poprawkę? Kto jest za?
Jednogłośnie, radni przyjęli poprawkę komisji do Regulaminu. 
Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała czy są inne uwagi do uchwały?
Wyraziła stanowisko, iż regulamin był konsultowany ze związkami zawodowymi, 
społecznością szkolną. Sporna była kwestia procentu dla wychowawcy i komisja stwierdziła, 
że pieniądze bardzo małe i należy przyjąć propozycje związków.
uwag nie zgłoszono.
Przystąpiono do głosowania
za- 14, przeciw -0, wstrzymujące – 0.
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdzam, że Rada Gminy  przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr V/39/2007).

ad.6f w sprawie Programu Współpracy Gminy Przywidz na rok 2007 z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o zgodę na nie czytanie całości uchwały.
Jednogłośnie radni wyrazili zgodę.
Do projektu uchwały radni nie wnieśli uwag.
Opinie komisji gospodarczej i komisji społecznej do w/w uchwały były pozytywne, co 
wyrazili Przewodniczący tych komisji.
Przystąpiono do głosowania uchwały.
za-14, wstrzymujące -0, przeciw – 0.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr V/40/2007)

ad.6g w sprawie zmiany „regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Przywidz” – projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy i otworzyła dyskusję.
Radna Mirosława Rogowska – poprosiła o więcej wyjaśnień do projektu uchwały, bo w tej 
chwili trwają szczepienia psów, a tu okazuje się, że będzie inny system szczepień.



Wójt Gminy -  chcemy wybiec mieszkańcom naprzeciw. Miesięcznie wydajemy duże sumy 
na bezpańskie psy. W momencie, gdy pies będzie miał czip, wówczas łatwo będzie można 
ustalić jego właściciela. W związku z tym do regulaminu należało wprowadzić zapis o 
czipowaniu. Znaleźliśmy kilka firm, które zajmują się tymi działaniami. Firma jednocześnie 
będzie prowadzić 2 działania; szczepienie i czipowanie. Promocyjnie chcą wejść na nasz teren 
Ci, co zaszczepili psy, będą musieli zaczipować psy na własny koszt.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła Przewodniczących komisji o opinię do 
zaproponowanej uchwały.
Pan Jerzy Migas – komisja społeczna pozytywnie przyjęła projekt w/w uchwały.
Przystapiono do głosowania.
Za – 14, wstrzymujące -0, przeciw – 0
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( uchwała Nr 
V/41/2007 w zał.)
ad.6h Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie 
zaopiniowania projektu planu aglomeracji wiejskiej Gminy Przywidz i otworzyła 
dyskusję.
Radny Sławomir Plichta – poprosił o przybliżenie projektu uchwały.
Pani Anna Kubiak – Sekretarz Gminy – zgodnie z rozporządzeniem Ministra Środowiska, 
obszar i granice aglomeracji wyznacza się uwzględniając zasięg sieci kanalizacyjnych dla 
ścieków komunalnych zakończonych oczyszczalniami ścieków komunalnych Równoważnej 
Liczbie Mieszkańców powyżej 2 tys. Przy wyznaczaniu obszaru i granic aglomeracji bierze 
się pod uwagę, że realizacja powinna być uzasadniona finansowo i technicznie. Przy czym 
wskaźnik nie może być mniejszy od 120 mieszkańców na 1 km sieci. Do aglomeracji należą 
miejscowości: Marszewska Góra, Jodłowno, Pomlewo, Przywidz, Gromadzin, Piekło Dolne i 
Trzepowo. Aglomeracje wyznacza Wojewoda, po zasięgnięciu opinii zainteresowanych gmin. 
Spełnienie warunków formalnych pozwoli na wpisanie Aglomeracji Przywidzkiej do 
Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków Komunalnych.
Wójt Gminy – dodała, że przy aplikowaniu do Regionalnego Programu Operacyjnego 
będziemy mieli dodatkowe punkty.
Sukcesywnie inne miejscowości do tego będą włączane.
Przewodnicząca Rady Gminy – czy ktoś z Państwa chce jeszcze zabrać głos?
Innych uwag nie wniesiono.
Przewodnicząca Rady Gminy – poprosiła o opinię komisje.
Przewodniczący Komisji Społecznej -  wyraził opinię pozytywną do w/w uchwały.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – opinia komisji do w/w uchwały była pozytywna.
Przystąpiono do głosowania
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę ( 14-za)
Pani Krystyna Podgórska – stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr V/42/07)

ad.6i Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie uchylenia 
uchwały Rady Gminy Przywidz w sprawie wprowadzenia opłaty administracyjnej za 
niektóre czynności urzędowe w Gminie Przywidz i otworzyła dyskusję.
Uwag nie wniesiono.
Opinia Komisji Gospodarczej do projektu uchwały była pozytywna.
Pani Krystyna Podgórska – zapytała, kto z Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały.
Jednogłośnie radni przyjęli w/w uchwałę.
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że radni w/w uchwałę przyjęli jednogłośnie. ( w zał. 
uchwała Nr V/43/2007).



ad.6j Przewodnicząca Rady Gminy Przywidz odczytała projekt uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie 1m 2 pasa drogowego dróg gminnych, dla 
których zarządcą jest Wójt Gminy Przywidz i otworzyła dyskusję.
Uwag nie wniesiono. 
Pan Jerzy Jusiak – komisja gospodarcza zaakceptowała projekt uchwały pozytywnie.
Przystąpiono do głosowania
za -14, wstrzymujące -0, przeciw -0
Pani Krystyna Podgórska -  stwierdzam, że Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w uchwałę.
( w zał. uchwała Nr V/44/2007)

ad.6k Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wzniesienia 
w Przywidzu pomnika dla uczczenia walczących o wolność mieszkańców Przywidza i 
okolicznych miejscowości i otworzyła dyskusję.
Uwag nie wniesiono.
Komisja Społeczna i Komisja Gospodarcza wyraziły opinie pozytywne do uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – kto jest za przyjęciem w/w uchwały?
Głosowanie
za- 13, wstrzymujące-0, przeciw – 1
Pani Krystyna Podgórska – stwierdzam, że Rada Gminy podjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr V/45/2007)

ad.6l Pani Krystyna Podgórska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 
uprawnień dla Przewodniczącego Rady Gminy Przywidz do czynności w sprawach z 
zakresu prawa pracy wobec Wójta Gminy Przywidz i otworzyła dyskusję.
Uwag nie wniesiono.
Przewodniczący Komisji Gospodarczej – przedstawił pozytywną opinię komisji do w/w 
uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy – poddała pod głosowanie w/w uchwałę.
za- 14, wstrzymujące -0, przeciw-0
i stwierdziła, że Rada Gminy Przywidz podjęła jednogłośnie w/w uchwałę.
( w zał. uchwała Nr V/46/2007).

ad.6ł Pani Krystyna Podgórska – odczytała projekt uchwały w sprawie rozwiązania 
umowy ustanawiającej użytkowanie wieczyste na rzecz Spółdzielni Mleczarskiej 
„Maćkowy” w Gdańsku oraz odpłatnego nabycia budynku po byłej zlewni mleka 
położonego we wsi Klonowo Górne, obręb Michalin na rzecz Gminy Przywidz i 
otworzyła dyskusję.
Pan Jerzy Jusiak – w rezultacie nieprzychylnym stanowisku Spółdzielni „Maćkowy” , gdyż 
mieli oferenta kupna tego budynku za 15.500 zł, zaproponowano Gminie sprzedaż za 16.000 
zł. Przejęcie budynku następuje na wniosek mieszkańców sołectw Michalina i Starej Huty. 
Opinia Komisji Społecznej była pozytywna.
Innych uwag nie zgłoszono.
Przystąpiono do głosowania.
za-13, przeciw-0, wstrzymujące – 0 ( radny Sikora nie głosował, wyszedł)
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że Rada Gminy podjęła w/w uchwałę. ( w zał. 
uchwała Nr V/47/2007)

ad.6m Przewodnicząca Rady Gminy – odczytała projekt uchwały w sprawie włączenia 
Gimnazjum im. Zawiszy Czarnego w Przywidzu do Zespołu Przedszkolno- Szkolnego 
im. Unii Europejskiej w Przywidzu i utworzenia Zespołu Szkół w Przywidzu.



Pani Anna Kubiak – Sekretarz Gminy – odczytała opinię Pomorskiego Kuratora Oświaty w 
sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Przywidzu. ( w zał.)
Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję nad w/w uchwałą.
Radny Jerzy Jusiak – co zyskamy na podjęciu takiej uchwały?
Pani Anna Kubiak -  wniosek o połączenie tych dwóch szkół i utworzenie nowego Zespołu 
ma na celu przede wszystkim zmiany organizacyjne. Chciałabym jasno powiedzieć, bazując 
na odgłosach, które do nas trafiają, że nie ma żadnego zagrożenia i nie było ideą tego 
połączenia, likwidowanie etatów, ani zwalniania kogokolwiek. Zapis uchwały mówi 
wyraźnie, że wszyscy pracownicy jednej i drugiej szkoły zostaną pracownikami Zespołu 
Szkół. Połączenie szkół ma na celu udoskonalenie struktury zarządzania oświatą w Gminie, 
poprawę warunków nauki i bezpieczeństwa uczniów oraz podniesienie jakości kształcenia 
uczniów i pracy nauczycieli, poprzez osiąganie wyższych wyników sprawdzianu w klasie VI 
oraz wyniku egzaminu w Gimnazjum. Poza tym mamy nadzieję, że współpraca obu szkół 
poprawi się. Zmieni się chociażby w kwestii dowożenia, w kwestii zajęć pozalekcyjnych, 
lepiej będą wykorzystani nauczyciele, baza oświatowa. Niekiedy dochodziło do konfliktów 
pomiędzy szkołami ze względu na niskie wyniki. Obie Rady Pedagogiczne będą jedną Radą i 
będą musiały opracować wspólny plan rozwoju i już będą występować pod wspólną egidą. 
Jeśli chodzi o kadrę kierowniczą – planuje się dyrektora Zespołu Szkół i wicedyrektorów 
poszczególnych placówek. będzie ogłoszony konkurs na dyrektora Zespołu.
Przewodnicząca Rady Gminy -  Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem zaproponowanej 
uchwały?
Głosowanie
za- 13, przeciw-1, wstrzymujące -0
Przewodnicząca Rady Gminy -  stwierdziła, że Rada Gminy przyjęła w/w uchwałę ( w zał. 
uchwała Nr V/48/2007)

ad.7 Zapytania i wnioski mieszkańców Gminy Przywidz
Pan Wiesław Spisak – sołtys Starej Huty – brakuje środków na sport w budżecie gminy na 
2007r. 25 tys.zł, przeznacza się na sport w sołectwach, to nie są duże pieniądze. Jako sołtys 
wnioskował o środki na boisko do koszykówki w Starej Hucie. Boisko jest nieutwardzone. Po 
godzinach lekcyjnych dzieci nie mają co robić. Zapotrzebowanie na sport wśród dzieci jest, 
tylko trzeba utworzyć im drogę. Dlaczego tak mało pieniędzy przeznacza się na sport?
Wójt Gminy- Z myśla o rozwoju sportu, poczyniono następujące działania. Sport przekazano 
do GOK-u. Są Stowarzyszenia Sportowe na terenie naszej gminy, które mogą pisać wnioski 
na programy sportowe. Należałoby je uaktywnić i z nimi współpracować. Wiele inwestycji 
sportowych realizujemy. Myślimy również o Starej Hucie. Będziemy robić także  boisko przy 
Zespole Przedszkolno-Szkolnym i przy Gimnazjum. Jest zaplanowane wykonanie 
dokumentacji na halę sportową w Trzepowie. Mamy również zarezerwowane środki na 
boisko w Miłowie i  Blizinach.  Sołectwo Stara Huta otrzyma pomieszczenia po byłej zlewni 
mleka, gdzie będzie można zorganizować świetlicę środowiskową, która będzie służyła 
dzieciom i młodzieży i reszcie społeczeństwa w godzinach popołudniowych. Na sport 
przeznaczono więc sporo środków, tyle na ile stać Gminę.
Pan Tadeusz Waloch- Rada podjęła uchwałę o aglomeracji wiejskiej. Dlaczego w tej 
aglomeracji nie ma Borowiny?
Wójt Gminy- W Borowinie nie ma Obszaru Chronionego Krajobrazu. Liczba mieszkańców 
byłaby większa niż aglomeracja i Borowina została wyłączona. Nic nie stoi na przeszkodzie, 
aby później mieszkańcy się podłączyli.
Pani Maria Ścibek- sołtys Marszewskiej Kolonii- odniosła się do budżetu. Moim zdaniem 
budżet jest niesprawiedliwy. Inwestycje są tylko w niektórych miejscach, np. w Jodłownie, 
Przywidzu, Trzepowie, w Klonowie. Sołectwo Marszewska Kolonia leży na styku dwóch 



gmin i jest w stanie opłakanym. Wnioski z sołectwa nie zostały uwzględnione w budżecie. 
Nasz Radny nie uwzględnił żadnego wniosku. Zgłaszano wniosek dotyczący wybudowania 
terenu rekreacyjnego.  Sołectwo jest rozwojowe. Czekamy na plan zagospodarowania 
przestrzennego. Potrzebny jest teren rekreacyjny w naszym sołectwie. Musimy się chyba 
spotykać w kartofliskach, bo do tej pory tak też było. Pani Sołtys ma żal, że nie był 
sprawiedliwy podział budżetu.
Wójt Gminy- Mamy na uwadze również Marszewską Kolonię. Robimy plany 
zagospodarowania przestrzennego, które są na ukończeniu. Uzgodniliśmy wcześniej, ze 
będziemy Panią wspierać w miarę posiadanych środków. Również mieszkańcy sołectwa będą 
mogli korzystać w przyszłości w Marszewie ze Środowiskowego Domu Samopomocy, jeśli 
inwestycja dojdzie do skutku.Proszę o  trochę cierpliwości i ten temat zostanie rozwiązany.
Pani Maria Ścibek- To miejsce o które zabiegałam w planie zagospodarowania 
przestrzennego przeznaczone jest na rekreację. Nie mam pretensji do Pani Wójt tylko do 
Radnego.
Wójt Gminy- Jeśli Pani sołtys powoła grupę interaktywną lokalnie, to miejmy nadzieję, że 
będziecie mogli Państwo  składać wnioski do różnych programów.
Pan Andrzej Rogowski-  Dzień dobry Państwu! Wysoka Rado, Wysoki Urzędzie Gminy 
Przywidz. Mam kilka pytań.

1) Czy jeżeli tak,  to gdzie był udostępniony projekt budżetu Gminy Przywidz na 2007r. 
do konsultacji społecznej Na BIP-ie oficjalnej stronie Gminy Przywidz jest budżet na 
2006 r. i nic poza tym. Można było tak jak inne gminy: Kolbudy, Gdynia czy Gdańsk. 
jest wszystko w BIP-ie. Można przeczytać informacje, zaznajomić się, a my nie mamy 
dostępu do kluczowych informacji, które radni podejmują i zatwierdzają budżet. 

2) W programie wyborczym Pani Mielewczyk-Zawada, obecnie obecnych jest tu 10 
radnych, widnieją także zadania jak: zakup karetki i torby ratunkowej dla OSP. W 
projekcie budżetu nie widać żadnej troski o mieszkańców. Na naszym terenie jest 
bardzo dużo zdarzeń losowych. Ratownicy nasi jeżdżą do wypadków i taki sprzęt w 
programie wyborczym Pani Wójt i 10 radnych także był. Również było-  powołanie 
Straży Gminnej. Nic na ten temat nie słyszymy. Proponuję wrócić do programu 
wyborczego. Miejmy nadzieję, że w przyszłorocznym budżecie część tych zadań ujrzy 
światło dzienne.

3) Ile planuje się pozyskać w 2007 r. środków pozabudżetowych? Na komisji społecznej 
słyszałem, że 30 tys.zł. Czy  dalej jest 30 tys.zł. czy coś się zmieniło?

Pani Anna Kubiak-Sekretarz Gminy-odpowiem na pierwsze pytanie. Zgodnie z 
obowiązującymi przepisami, jeżeli informacja nie jest zamieszczona w BIP-ie, zawsze na 
wniosek ustny lub pisemny, można uzyskać informację w godzinach  urzędowania Urzędu. 
Wójt Gminy-Kadencja Rady trwa 4 lata i mamy nadzieję, że wywiążemy się z naszego 
programu. Niemniej myślimy o bezpieczeństwie mieszkańców. Na spotkaniu obu Komisji 
Rady mówiliśmy o zakupie samochodu terenowego dla Policji wspólnie z Urzędem 
Wojewódzkim, aby nasi Policjanci mogli na czas dotrzeć do różnych zagrożeń. Także 
bezpieczeństwo naszych mieszkańców jest nam bardzo bliskie. Jeśli chodzi o środki 
pozabudżetowe, to mamy zapewnione środki na drogę w Pomlewie i Starej Hucie. Również 
staramy się o pozyskanie środków na Marszewo w kwocie 200 tys.zł. Będziemy aplikowali 4 
wnioski do Regionalnego Programu Operacyjnego. Nie wiemy czy będą środki  już w IV 
kwartale czy też  w I kwartale 2008r. Takiej wiedzy nikt nie posiada.
Pan Andrzej Rogowski- Było 200 tys.zł. ale na ostatniej komisji , Państwo zweryfikowaliście 
do 30 tys.zł.  Czy jest zatrudniony w Urzędzie Gminy w Przywidzu, inspektor ds. oświaty i 
inspektor ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych?



Wójt Gminy- Zatrudniliśmy dwie osoby na pół etatu, tj. inspektora ds. oświaty i inspektora 
ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych do czasu konkursu. W tej chwili jesteśmy w 
trakcie naborów na te stanowiska. Informacje o naborze umieszczone są w BIP-ie.
Pan Lucjan Kotyński- Odczytał pismo Sołectwa Huty Dolnej, skierowane do Rady Powiatu 
odnośnie dofinansowania remontu drogi. Powyższe pismo przekazał Przewodniczącemu Rady 
Gminy, gdyż powinno być skierowane do Rady Gminy.
Pan Jerzy Jusiak- Odnośnie karetki. To nie jest tak, że Rada nie wie o programie wyborczym 
Pani Wójt, tylko karetkę trzeba gdzieś trzymać. Potrzebny jest garaż. Wcześniej musimy 
zapewnić miejsce dla karetki.
Pan Andrzej Rogowski- Inspektora ds. oświaty i inspektora ds. pozyskiwania środków 
pozabudżetowych zatrudnia się pod koniec stycznia czy od początku lutego, a 02,02. 
administrator na stronie BIP zamieszcza informację, że Urząd Gminy ogłasza nabór na 
stanowisko informatyka i inspektora ds. pozyskiwania środków pozabudżetowych. 6.02. 
Urząd Gminy ogłasza nabór na wolne stanowisko urzędnicze – inspektor ds. oświaty. 
Gratuluję Urzędowi Gminy, że po fakcie zatrudnienia ogłasza nabór na zatrudnienie tych 
osób. Czy w informacji  Biuletynu Informacyjnego Gminy Przywidz wpisano inspektor ds. 
pozyskiwania środków pozabudżetowych- Mariusz Kubiak. Czy jest to mąż pani wicewójt?
Wójt Gminy- Pan Kubiak jest mężem p. Anny Kubiak i nie ma przeszkód, aby nie mógł 
pracować, tym bardziej, że ma sukcesy na swoim koncie. Pan jako były radny, bardzo często 
zwracał nam uwagę, że powinniśmy stworzyć  silny zespół w Urzędzie do spraw 
pozyskiwania środków pozabudżetowych. Pan Kubiak został zatrudniony do czasu 
rozstrzygnięcia konkursu. Pan Kubiak złożył swoją ofertę również do konkursu. Nie wiemy 
czyja oferta będzie najlepsza i kto wygra.
Pani Anna Kubiak- W uzupełnieniu powiedziała, że zgodnie z obowiązującymi przepisami, 
można zatrudnić pracownika do czasu wyboru oferty z naboru.
Pani Barbara Talaśka  -   W budżecie gminy na 2007r. nic nie słyszałam, aby Zespół 
Przedszkolno-Szkolny coś otrzymał. Mówi się tylko o Trzepowie. Na Cisowej pomieszczenia 
są niewyremontowane. Dzieci kończą zajęcia o godzinie 16:00. Byli chętni rodzice, którzy 
chcieli pomóc w remoncie pomieszczeń. Pomieszczenia nadal stoją puste. My pracujemy 
praktycznie na dwie zmiany. Chcę dowiedzieć się, czy będzie jakaś pomoc finansowa.
Pani Anna Kubiak- Zespół Przedszkolno-Szkolny trochę środków otrzymał. Był 
remontowany dach, sala, boisko. Natomiast, jeśli chodzi o Cisową, rozmawiałam wielokrotnie 
z Panią dyrektor na temat adaptacji tych pomieszczeń, tak jak życzyli sobie rodzice. 
Spotkałam się również z Radą Rodziców i po spotkaniu przekazałam Pani dyrektor na piśmie 
propozycję, jak można wykorzystać pomieszczenia. Zaproponowałam Pani dyrektor 
wykonanie kosztorysu przez pracownika Urzędu i o wnioskowanie o środki  na adaptację tych 
pomieszczeń. Na dzień dzisiejszy kosztorys jest na ukończeniu, natomiast wniosku do 
budżetu na adaptację pomieszczeń nie było.
Pan Andrzej Rogowski- Podziękował Radnym za uchwalenie pensji dla Pani Wójt. Argument 
był taki, że Pani Wójt tak mało zarabia w stosunku do innych. Poinformował, że w styczniu 
Dz. B. wydał ranking wynagrodzeń wójtów, burmistrzów, prezydentów i starostów. Pani Wójt 
Bożena Mielewczyk- Zawada ma wynagrodzenie wyższe od prezydenta Starogardu 
Gdańskiego, od starosty Puckiego, od burmistrza Bytowa i od wielu jeszcze bardziej 
bogatszych miast, czy gmin. Życzę, aby Gmina Przywidz faktycznie za rządu Pani Bożeny 
Mielewczyk-Zawada  lepiej się rozwijała niż w poprzedniej kadencji.
Przewodnicząca Rady Gminy- Myślę, że tego jadu, którego Pan sam przełknąć nie może, 
wylewać będzie Pan przy każdej sposobności coraz mniej. Pragnę Pana uspokoić, że my 
czytamy prasę codzienną i orientujemy się, a jednocześnie poinformować, iż zarobki Pani 
Wójt i radnych są podane do publicznej wiadomości i nie jest to żadną tajemnicą. 



Sympatyczniej będzie, kiedy Pan i wielu innych nie będzie się wzajemnie karmić jadem, 
czego Panu i sobie życzę. Kto z Państwa  jeszcze chce zabrać głos?
Pani Małgorzata Cieszyńska - przedstawione jakby powody, dla których zespół ma powstać, 
chcę również stwierdzić, że do Gimnazjum oprócz uczniów  Zespołu Przedszkolno- 
Szkolnego, uczęszczają uczniowie z Trzepowa i Pomlewa, w takim razie może wszystkie 
szkoły podstawowe połączyć z Gimnazjum i wtedy wypracować wspólny front działania dla 
polepszenia  wyników kształcenia .

ad.8. Wnioski i oświadczenia radnych.
Nie zgłoszono.

ad.9. Przewodnicząca Rady Gminy – zakończyła obrady V zwyczajnej sesji Rady Gminy, 
dziękując wszystkim za przybycie.

Protokołowała: G. Pożoga 

 

 


